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BRG.0002.02.2024 

Protokół Nr LX/2024 

z obrad sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

z dnia 27 marca 2024 r. 

odbytej w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obradom LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy 

Pani Wiesława Posadzy. Z ogólnej liczby 14 radnych Rady Gminy Dąbrowa Biskupia obecnych w chwili 

rozpoczęcia sesji było 14 radnych. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Spoza Rady Gminy udział w posiedzeniu wzięli:  

1. Filipiak Marcin - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Gustaw Marzena – Sekretarz Gminy Dąbrowa Biskupia  

3. Kuberska Anna - Skarbnik Gminy Dąbrowa Biskupia  

4. Juchacz Przemysław – adwokat  

5. Michalak Paulina – Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu 

6. Wicher Danuta – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej 

7. Modrzejewski Ryszard – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dąbrowie 

Biskupiej 

8. Słupczewska Ewelina - Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dąbrowie 

Biskupiej 

9. Borkowska Patrycja – pełnomocnik ds. rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii 

10. Kantek Michalina – referent 

11. Górska Kinga – podinspektor 

12. Roszak Joanna – starszy inspektor 

13. Zasada Paulina – inspektor 

14. Nowak Rafał – sołtys sołectwa Chróstowo 

15. Nakonieczny Przemysław – mieszkaniec gminy Dąbrowa Biskupia 

16. Wochna Monika – starszy inspektor  

Ad.1. Otwarcie LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

Przewodnicząca Rady Gminy Dąbrowa Biskupia Pani Wiesława Posadzy oznajmiła, że zgodnie z listą 

obecności w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec statutowego składu Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia wynoszącego 14 radnych stanowi quorum upoważniające do kontynuowania obrad i 

podejmowania prawomocnych uchwał. 
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Przewodnicząca Rady Gminy o godz. 09:00 otworzyła LX sesję słowami „Otwieram LX sesję Rady 

Gminy Dąbrowa Biskupia”. Następnie powitała Wójta Gminy Pana Marcina Filipiaka, Sekretarz Gminy 

Panią Marzenę Gustaw, Skarbnika Gminy Panią Annę Kuberską, adwokata Pana Przemysława 

Juchacza, kierowników i dyrektorów jednostek organizacyjnych, radnych i wszystkich obecnych 

pracowników Urzędu Gminy.  

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Następnie Radna Wiesława Posadzy zwróciła się do radnych z zapytaniem, czy są propozycje zmian 

do porządku obrad, który radni otrzymali wraz z materiałami w wymaganym terminie. 

Nie było wniosków, a porządek sesji został przyjęty. 

Porządek obrad LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia 

1. Otwarcie LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia, stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami. 

8. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu za 2023 rok. 

9. Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej za 2023 rok. 

10. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dąbrowie Biskupiej 

za 2023 rok. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok. 

12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie dzierżawy nieruchomości na 

okres kolejnych 10 lat oraz odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie uznania dwóch dębów za 

pomniki przyrody oraz uznania alei lipowej w Modliborzycach jako chronioną prawem. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie unieważnienia uchwały 

Nr IX/68/2019 Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z dnia 24 września 2019 r. 
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18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na 

dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego 

o charakterze użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich 

realizowanych przez Powiat Inowrocławski. 

19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa 

Biskupia na 2024 rok. 

20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035. 

21. Wolne wnioski. 

22. Zamknięcie obrad LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała, aby sekretarzem obrad LX sesji Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia został radny Tomasz Wronecki. 

Nie było innej kandydatury. 

Po wyrażeniu zgody przez radnego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Wybór radnego Tomasza Wroneckiego na sekretarza obrad. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 
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1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

Radni jednogłośnie 14 głosami "za" przyjęli kandydaturę radnego Tomasza Wroneckiego na 

sekretarza obrad. 

Ad.3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Radna Wiesława Posadzy zaproponowała do Komisji Uchwał i Wniosków następujące osoby: 

radna Renata Frontczak- wyraziła zgodę 

radna Renata Gawrysiak - wyraziła zgodę 

radny Igor Szulc- wyraził zgodę 

Nie było innych kandydatur. 

Następnie radni przystąpili do głosowania. 
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głosowanie Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków w składzie: radna Renata 

Frontczak, radna Renata Gawrysiak oraz radny Igor Szulc. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 
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10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W wyniku głosowania komisja w ww. składzie została powołana przez radnych 14 głosami „za”. 

Na przewodniczącego komisji wybrano radną Renatę Gawrysiak. 

Ad.4. Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek o przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia odczytał radny Piotr 

Kołodziej, jako sekretarz obrad LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Nie wniesiono uwag do protokołu, dlatego przystąpiono do głosowania. 

głosowanie Przyjęcie protokołu z LIX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 
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1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za”. 

Ad.5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami Rady Gminy. 

Powyższe sprawozdanie przedstawił Pan Marcin Filipiak - Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję. 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Ad.6. Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Powyższe sprawozdanie przedstawiła Pani Marzena Gustaw - Sekretarz Gminy. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności stałych Komisji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia między sesjami. 

Powyższe sprawozdania przedstawili odpowiednio przewodniczący komisji: 



8 
 

Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia: 

19.03.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Kontrola spływu podatków za II półrocze 2023 roku. 

2. Kontrola wykorzystania środków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii oraz działalność komisji za 2023 

rok. 

26.03.2024 r., na którym omawiano materiały na LX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Komisja Rolnictwa i Finansów odbyła dwa posiedzenia: 

18.03.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Sprawozdanie z działalności spółek wodnych na terenie gminy, pozyskiwanie 

i wykorzystywanie dotacji przez spółki, zaproszenie przedstawicieli. 

2. Stan lasów gminnych na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia, wycinka, czyszczenie oraz sprzedaż 

drewna. 

26.03.2024 r., na którym omawiano materiały na LX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Sportu odbyła dwa posiedzenia: 

19.03.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Podsumowanie I półrocza roku szkolnego 2023/2024 (wyniki nauczania, egzaminy 

próbne, dowożenie oraz dożywanie uczniów). 

2. Informacja z działalności psychologa, pedagogów szkolnych. 

3. Spotkanie Komisji z dyrekcją placówek oświatowych. (komisja wyjazdowa). 

26.03.2024 r., na którym omawiano materiały na LX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Komisja ds. Samorządu, Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego odbyła dwa 

posiedzenia: 

05.03.2024 r., na którym omawiano następujące tematy: 

1. Komisja wyjazdowa dotycząca działań Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu. 

26.03.2024 r., na którym omawiano materiały na LX sesję Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji od ostatniej sesji odbyła dwa posiedzenia: 

06.03.2024 r. na którym omawiano następujące tematy: 

1. Rozpatrzenie wniosku z dnia 1 lutego 2024 r. w sprawie pomników przyrody oraz alei lipowej 

w Modliborzycach.   
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2. Rozpatrzenie wniosku z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/68/2019 

Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z dnia 24 września 2019 r. 

15.03.2024 r. na którym omawiano następujące tematy: 

1. Rozpatrzenie wniosku z dnia 29 lutego 2024 r. w sprawie uchylenia uchwały Nr IX/68/2019 

Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z dnia 24 września 2019 r. 

2. Zapoznanie się z wnioskiem z dnia 14 marca 2024 r. w sprawie podjęcia uchwały o zaliczeniu 

wskazanych dróg gminnych do kategorii dróg publicznych. 

Sprawozdanie opisowe stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Ad.8. Informacja z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Wonorzu za 2023 rok. 

Pani Paulina Michalak przedstawiła powyższy temat. 

Poinformowała, że w ośrodku, który liczył 27 uczestników prowadzone były następujące formy zajęć: 

1) Trening funkcjonowania w codziennym życiu, w tym trening: dbałości o wygląd zewnętrzny, 

nauki higieny, kulinarny, umiejętności praktycznych oraz gospodarowania własnymi 

środkami; 

2) Trening umiejętności interpersonalnych i rozwiazywania problemów, w tym kształtowania 

pozytywnych relacji uczestnika z osobami bliskimi, sąsiadami, z innymi osobami w czasie 

zakupów, w środkach komunikacji publicznej, urzędach, instytucjach kultury; 

3) Trening umiejętności spędzania czasu wolnego, w tym rozwijanie zainteresowań literaturą, 

audycjami radiowymi, telewizyjnymi, internetem, udział w spotkaniach towarzyskich oraz 

kulturalnych  itp.; 

4) Poradnictwo psychologiczne i pedagogiczne; 

5) Pomoc w załatwianiu spraw urzędowych; 

6)  Pomoc w dostępie do niezbędnych świadczeń zdrowotnych, w tym uzgadnianie i pilnowanie 

wizyt u lekarza, pomoc w zakupie leków, pomoc w dotarciu do jednostek ochrony zdrowia 

itp.; 

7) Niezbędna opieka; 

8) Terapia ruchowa, w tym zajęcia sportowe, turystyka i rekreacja; 

9) Całodobowe wyżywienie dla uczestników; 

10) Inne formy postępowania przygotowujące do uczestnictwa w warsztacie terapii zajęciowej 

lub podjęcia zatrudnienia, w tym w warunkach pracy chronionej na przystosowanym 

stanowisku pracy. 

Całość środków finansowych przeznaczonych na funkcjonowanie Środowiskowego Domu 

samopomocy w kwocie 705 133,00 pochodziło z dotacji od Wojewody Kujawsko-Pomorskiego. W 

ośrodku jest zatrudnionych 6 osób oraz księgowa na ½ etatu. Uczestnicy ŚDS chętnie biorą udział w 

licznych konkursach i spotkaniach, gdzie są zapraszani przez inne podobnie funkcjonujące ośrodki.  

Materiał stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Dyskusja: 
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Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Ad.9. Informacja z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Dąbrowie Biskupiej za 2023 rok. 

Pani Danuta Wicher przedstawiła powyższą informację. 

Poinformowała, że Gminna Biblioteka Publiczna w Dąbrowie Biskupiej czynna była 40 godzin 

tygodniowo, filia w Pieraniu 5 godzin, filia w Radojewicach 8 godzin i filia w Wonorzu 8 godzin. Od 

lipca 2013 roku działa również punkt biblioteczny w Domu Pomocy Społecznej w Parchaniu. W roku 

ubiegłym zakupiono 847 woluminów za kwotę 16 519,40 zł, z czego kwota 12 219,94 pochodzi z 

własnego budżetu, a kwota 4 300,00 zł stanowi środki finansowe Ministra Kultury i Dziedzictwa 

Narodowego. Na koniec 2023 roku księgozbiór bibliotek liczył łącznie 36 862 woluminy oraz 76 

audiobooków. W bibliotece zarejestrowano 371 czytelników, którzy wypożyczyli łącznie 5304 książek. 

Natomiast z czytelni komputerowej skorzystało 454 osoby. Dodała, że organizowane były zajęcia dla 

dzieci w okresie wakacyjnym, spotkania autorskie, warsztaty robienia stroików świątecznych. 

Biblioteka współpracuje ze szkołami, Klubem Seniora, GOKSiR, DPS w Parchaniu itp.  

Materiał stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.10. Informacja z działalności Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dąbrowie 

Biskupiej za 2023 rok. 

Pan Ryszard Modrzejewski – przedstawił powyższa informację. 

Poinformował, że w GOKSiR zatrudnione były następujące osoby: dyrektor – 1 etat, organizator 

imprez 2 etaty, główna księgowa na ¼ etatu. Dodatkowo 1 osoba przebywa na urlopie rodzicielskim i 

1 osoba na urlopie wychowawczym. Następnie przedstawił szereg imprez, które były organizowane 

przez GOKSiR, a było ich bardzo dużo. Były to m.in. wydarzenia plenerowe, uroczystości patriotyczne, 

wyjazdy, zajęcia sportowe oraz inicjatywy kulturalne. Od stycznia odbywały się systematycznie 

następujące zajęcia i warsztaty: wokalne, taneczne, plastyczne oraz zajęcia na boisku Orlik. GOKSiR 

sprawuje również opiekę nad Dworkiem Generała Władysława Sikorskiego oraz nad miejscami 

pamięci na terenie gminy. Dodał, że ośrodek współpracuje ze Stowarzyszeniami, Kołami Gospodyń 

Wiejskich, Domem Kultury w Zakrzewie, MGOKSiR w Gniewkowie, Dyrektorami Szkół, Klubem 

Seniora, Gminną Biblioteką, Radą Gminy Dąbrowa Biskupia, sołtysami, Nadleśnictwem Gniewkowo, 

OSP i wiele innymi instytucjami. Dbając o najwyższą jakość wydarzeń zakupiono m.in.: dron wraz 

akcesoriami, mikrofony, lampy teatralne, najazdy kablowe, stoły cateringowe, drewniane sztalugi, 

STAGEBOX do cyfrowego przesyłania sygnału dźwiękowego . 

Materiał stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu.  

Ad.11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023 rok. 

Pani Ewelina Słupczewska - przedstawiła powyższy temat.  

Poinformowała, że liczba ludności gminy Dąbrowa Biskupia w roku 2023 wyniosła 4918, z czego 

50,67% stanowiły kobiety, a 49,32% mężczyźni. Stopa bezrobocia w gminie wyniosła 4,56%, tj. 224 
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osoby, z czego 54,01% stanowiły kobiety, a 45,99 % mężczyźni. Pomoc i wsparcie w gminie Dąbrowa 

Biskupia z pomocy społecznej w 2023 roku uzyskało 312 osób, co stanowi 6,34% wszystkich 

mieszkańców gminy. Świadczenie rodzinne pobierały 3 rodziny i całkowita kwota przyznanego 

świadczenia wynosiła 54 833,82 zł. Natomiast zasiłek rodzinny pobierało 157 rodzin i całkowita kwota 

tego zasiłku wyniosła kwotę 563 659,94 zł. Kadra ośrodka pomocy społecznej liczyła 18 osób, w tym 

kadra kierownicza - 1 osoba, zastępca – 1 osoba, pracownicy socjalni – 5 osób, pozostali pracownicy 

11 osób. Spośród zatrudnionych pracowników 8 posiada wykształcenie wyższe, a 9 wykształcenie 

średnie. W ramach robót publicznych i prac interwencyjnych zatrudniono 2 osoby. Na zadania z 

zakresu polityki społecznej wydatkowano kwotę 5 410 104,22 zł. Dodatkowo wydatkowano: w dziale 

Rodzina 3 593 720,00 zł, w dziale Pomoc społeczna 2 547 350,00 zł, w dziale Ochrona zdrowia 

135 565,00 zł oraz w dziale Edukacja 27 107,00 zł. Następnie przedstawiła otrzymane 

dofinansowania: 

• projekt „Kujawsko-Pomorska Teleopieka” – 5 008,34 zł (zakup opasek); 

• program „Posiłek w szkole i w domu” – 100 800,00 zł; 

• program „Asystent Rodziny na rok 2023” – 8 256,20 zł; 

Dodatkowo w partnerstwie z Fundacją Pro-Europa był realizowany projekt „Aktywny senior w Gminie 

Dąbrowa Biskupia”, a także współpracowano z Archidiecezją Gnieźnieńską i realizowano pomoc 

żywnościową.  

Materiał stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

Dyskusja: 

Radny Jakub Kaszliński – zadał pytanie, czy w gminie nie ma mężczyzn w wieku 60-64 lata, ponieważ 

na stronie 5 jest w tym miejscu puste miejsce? 

Pani Ewelina Słupczewska – odpowiedziała, że są i trudno powiedzieć dlaczego system tego nie 

uzupełnił. Dane w tabelkach i wykresach uzupełniane są na podstawie przekazywanych sprawozdań 

przez gminę do centralnego systemu, a pracownicy nie mogą korygować wykresów i tabel. 

Nie było więcej pytań.  

Ad.12. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2023 rok. 

Patrycja Borkowska – przedstawiła powyższe sprawozdanie. 

Poinformowała, że realizując program Komisja Rozwiazywania Problemów Alkoholowych w roku 

2023 odbyła 13 spotkań. Do Komisji wpłynęły 4 wnioski o objęcie postępowaniem osoby 

nadużywającej alkohol. W związku z powyższym wobec osób zgłoszonych do postępowania podjęto 

następujące działania: 7 osób zostało skierowanych do biegłych sądowych (psychologa i psychiatry) w 

celu wydania opinii w zakresie uzależnienia od alkoholu i wobec 6 osób został złożony wniosek do 

Sądu Rejonowego o zastosowanie leczenia odwykowego. Komisja pozytywnie zaopiniowała 1 

wniosek o wydanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. W gminie Dąbrowa Biskupia jest 

13 punktów sprzedaży napojów alkoholowych. Dodała, że przy ulicy Długa 74 funkcjonował również 

Punkt Konsultacyjno-Informacyjny ds. uzależnień i przeciwdziałania Przemocy dla osób uzależnionych 

i ich rodzin. Komisja współpracuje ze szkołami organizując różne warsztaty i zajęcia profilaktyczne. W 
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świetlicy środowiskowej w Pieraniu odbywały się zajęcia socjoterapeutyczne i opiekuńczo-

wychowawcze. Dofinansowano kolonie profilaktyczne w góry, w których uczestniczyło 31 dzieci.  

Wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 2023 roku wyniosły 95 963,89zł 

oraz z środków pochodzących z tytułu opłat od napojów alkoholowych o ilości nominalnej napoju 

nieprzekraczającej 300ml-tzw. małpki wyniosły 29 619,16zł. Środki niewykorzystane w 2022 roku, 

które przeszły na rok 2023 wyniosły: 65 627,22zł, w tym 28 195,04zł pochodzi z tytułu opłat od 

napojów alkoholowych o ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300ml-tzw. małpki. W roku 

2023 wydatkowano kwotę 135 565,30 zł. Niewykorzystane środki przechodzą na rok 2024.  

Materiał stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Dyskusja: 

Nie było chętnych do zabrania głosu. 

Ad.13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 
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lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr LX/448/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2024 stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok”. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 
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głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Dąbrowa Biskupia na 2024 rok”. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 
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9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr LX/449/2024 w 

sprawie przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok” stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie dzierżawy nieruchomości na 

okres kolejnych 10 lat oraz odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie dzierżawy 

nieruchomości na okres kolejnych 10 lat oraz odstąpienie od 

przetargowego trybu zawarcia umowy. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 
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PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr LX/450/2024 w 

sprawie wyrażenia zgody na przedłużenie dzierżawy nieruchomości na okres kolejnych 10 lat oraz 

odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia umowy stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie uznania dwóch dębów za 

pomniki przyrody oraz uznania alei lipowej w Modliborzycach jako chronioną prawem. 
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Pan Przemysław Nakonieczny – stwierdził, że jesteśmy gminą Dąbrowa Biskupia i mamy w herbie liść 

dębu oraz żołędzie i dlatego dęby w tej gminie powinny być pod szczególną ochroną. Wskazane we 

wniosku okazy dębów stanowią fragment dużego skupiska tych drzew. Dodał, że w uchwale 

powołano się na §1 Rozporządzenia Ministra Środowiska z dnia 4 grudnia 2017 r. w sprawie 

kryteriów uznawania tworów przyrody żywej i nieożywionej za pomnik przyrody powołując się na 

punkt 2, a pomijając punkt 1 mówiący o wymaganym obwodzie pnia, który jest spełniony przez 

wskazane drzewa we wniosku. Punkt 2 mówiący o wysokości, szerokości korony, wieku itp. można 

rozpatrywać, jeśli jest niespełniony punkt 1. Dodał, że w Rejnie znajdują się dwa dęby o mniejszym 

obwodzie i są już pomnikami przyrody. Poza tym jeden ze wskazanych dębów klasyfikowałby się na 3 

miejscu biorąc pod uwagę obwód istniejących pomników przyrody na terenie gminy. Za uznaniem 

wskazanych dębów za pomniki przyrody przemawia także wątek kulturowy i historyczny, ponieważ 

znajdują się tam megality. Poinformował, że powyższy wniosek wynika z tego, że została złożona 

petycja w sprawie oznakowania szlaku rowerowego z Pierania do Parchania i proponowane pomniki 

przyrody uatrakcyjniły by tą trasę.  

Radna Renata Gawrysiak – poprosiła pracownika urzędu gminy o wypowiedzenie się na temat 

wymogów drzew, aby można było uznać je za pomniki przyrody, tak jak było powiedziane na komisji.  

Pni Kinga Górska – poinformowała, że z rozmowy z Nadleśniczym dowiedziała się, że na 90% ten dąb 

jest drzewem chorym. Jest on poprzycinany z każdej strony, nigdy nie był zabezpieczony. Punkt drugi 

wspomnianego rozporządzenia mówi, że musi się wyróżniać spośród drzew tego samego gatunku 

obwodem, szerokością, wysokością, czy wiekiem, a przedstawione dęby niczym się nie wyróżniają. 

Stwierdziła, że dębów na terenie gminy jest o wiele więcej. Dlatego zadała pytanie, czy każdy dąb na 

terenie gminy powinien być pomnikiem przyrody? 

Radny Tomasz Wronecki – wyraził swoje uznanie za to, że jest taka osoba, która się angażuje. Jednak 

zastanawia się o sensie uznania wskazanych dębów za pomniki przyrody, ponieważ należałoby je 

leczyć i pytanie czy uda się je uratować. Następnie należy dbać o nie. Pytanie, czy gmina nie miałaby 

przez to problemów. Poza tym obecnie należy on do drogi powiatowej i to powiat powinien się nim 

zająć, a nie gmina. Na koniec stwierdził, że jego zdaniem ten dąb nie jest nawet ładny, żeby go chcieć 

ratować.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie, jakie obowiązki spoczywają na gminie uznając dane 

drzewo za pomnik przyrody? 

Pani Kinga Górska – odpowiedziała, że obowiązek utrzymania pomników przyrody spoczywa na 

gminie. Każde przycięcie, czy opinia dendrologa i inne spoczywają na barkach gminy.  

Radna Wiesława Posadzy – zadała pytanie wnioskodawcy, czy konsultował z mieszkańcami wsi 

Modliborzyce, czy oni również chcą ustanowienia alei lipowej za prawem chronionym? Czy 

rozmawiano na ten temat z mieszkańcami, ponieważ zdaniem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji te 

drzewa rosną przy drodze powiatowej, która może być rozbudowywana w przyszłości? Dodała, że 

ustanowienie alei prawem chronionym może stanowić pewne utrudnienia dla rolników.  

Pan Przemysław Nakonieczny – odpowiedział, że nie i jest to tylko jego pomysł. Stwierdził, że 

omawiane drzewo zostało okaleczone właśnie dlatego, że nie zostało wcześniej uznane za pomnik 
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przyrody. Gdyby był pomnikiem przyrody, to obcinka byłaby zrobiona przez fachowców, a nie jak to 

się stało, że ktoś to obciął drastycznie. Jeżeli drzewo jest uznane za pomnik, to nie oznacza, że tym 

pomnikiem może przestać być, można ten status zmienić, jeśli będzie tam robiona jakaś inwestycja 

celu publicznego. Dodał, że wcześniej była tam robiona droga powiatowa i nie usunięto wówczas 

żadnego drzewa, ponieważ w niczym nie przeszkadzały. Poza tym nie ma na terenie gminy alei 

prawem chronionej, a wcześniej straciliśmy taką aleję na ulicy Długiej w kierunku Nowego Dworu. 

Uważa, że drzewa są warte tego, żeby je chronić.  

Radna Renata Gawrysiak – zaznaczyła, że jeśli dąb nie będzie uznany za pomnik przyrody, to i tak nie 

jest tak łatwo uzyskać pozwolenie na jego wycięcie, jeśli nie zagraża bezpieczeństwu. Robiąc aleję 

lipową prawem chronioną, to dużo dodatkowych obowiązków otrzymali by pracownicy komunalni, 

którzy powinni zając się innymi zadaniami. Dodała, że faktycznie w Dąbrowie Biskupiej była piękna 

aleja, jednak została wycięta na potrzeby budowy drogi. Jednak należy zadać pytanie, czy gdyby była 

prawem chroniona, to udałoby się pobudować tam drogę. Dodała, że nikt nie jest przeciwny 

pomnikom przyrody, ale należy uważać w tym przypadku, żeby nie zrobić gminie więcej problemów.  

Radna Renata Frontczak – zadała pytanie, dlaczego wnioskodawca nie wskazał we wniosku dębu w 

środku lasu, który jest naprawdę okazały? 

Pan Przemysław Nakonieczny – odpowiedział, że wskazał akurat te dęby, ponieważ znajdują się przy 

drodze i uatrakcyjniły by proponowany przez niego szlak rowerowy. Dodał, że wskazany we wniosku 

dąb jest największy. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było więcej uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie uznania 

dwóch dębów za pomniki przyrody oraz uznania alei lipowej w 

Modliborzycach jako chronioną prawem. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 10 71.43 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 100 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 3 21.43 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia WSTRZYMAŁA SIĘ 

5 Kaszliński Jakub WSTRZYMAŁ SIĘ 

6 Kołodziej Piotr PRZECIW 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna WSTRZYMAŁA SIĘ 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 10 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, 1 głos był przeciwny i 3 wstrzymujące się. Uchwała Nr LX/451/2024 w sprawie 

rozpatrzenia wniosku w sprawie uznania dwóch dębów za pomniki przyrody oraz uznania alei lipowej 

w Modliborzycach jako chronioną prawem stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie unieważnienia uchwały Nr 

IX/68/2019 Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z dnia 24 września 2019 r. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 
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Radna Renata Gawrysiak – poprosiła pracownika o kilka słów wyjaśnienia odnośnie wpływu podjęcia 

uchwały dotyczącej wyodrębnienia Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich na 

rozbudowę fermu drobiu. 

Pani Joanna Roszak – odpowiedziała, że to są dwa niezależne postępowania i nie ma nic wspólnego z 

wydaniem decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach. Uchwałę dotyczącą zmiany granic Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich podjął Sejmik Województwa Kujawsko-Pomorskiego, 

natomiast decyzje środowiskowe wydaje Wójt Gminy. Z tego co wiadomo, to zmiany granic nie 

dotyczyły tylko zmian w miejscowości Modliborzyce, ale przede wszystkim miejscowości Pieranie, 

gdzie były problemy z uzyskaniem innych zezwoleń na budowę studni głębinowych na potrzeby 

nawadniania w gospodarstwach rolnych. Dodała, że gmina nie posiada dostępu do informacji na 

jakiej podstawie i kto wnioskował do Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego o zmianę granic.  

Pan Przemysław Nakonieczny – poinformował, że decyzja została podjęta w momencie protestów 

mieszkańców Modliborzyc odnośnie rozbudowy fermy drobiu. Uchwała odnośnie Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich miała zapis, że nie można na jej terenie prowadzić 

inwestycji znacząco oddziaływującej na środowisko, jaką jest rozbudowa fermy drobiu. Uważa, że ten 

obszar, gdzie są wcześniej omawiane dęby, megality, kurhan, gdzie były stanowiska archeologiczne, 

powinien być szczególnie chroniony, a nie wyjmowany z tego obszaru chronionego. Następnie zadał 

pytanie, co było zawarte w piśmie Departamentu Środowiska Urzędu Marszałkowskiego, na które 

powołuje się Komisja w uzasadnieniu? 

Radna Renata Frontczak – odczytała wspomniane pismo, w którym zawarta była następująca 

informacja: „W opisie dotyczącym opracowania dokumentacji projektowych z 2019 r. dla Obszaru 

Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich zapisano, że po przeprowadzeniu analizy obecnych 

granic omawianego obszaru, w miejscach uzasadnionych zaproponowano doprecyzowanie i korektę 

granicy, w tym przypadku z pewnością ze względu na degradację terenu.” 

Pan Przemysław Nakonieczny – dodał, że o degradacji terenu można mówić na obszarze kurników, a 

nie na sąsiednich działkach, ponieważ tam rośnie las, tam jest Kanał Parchański, a także działki pod 

zalesienia, które również zostały wyjęte z tego obszaru. Powołano się również na Postanowienie 

RDOŚ i czytając zapis że realizacja inwestycji z uwagi na jej charakter, skalę i lokalizację nie będzie 

wiązać się ze znaczącym oddziaływaniem na środowisko przyrodnicze oraz nie narusza zakazów 

obowiązujących na terenie Obszaru Chronionego Krajobrazu Lasów Balczewskich, to już powinno  

„zapalić się” czerwone światło. Skoro jest wyraźny zakaz, że takiej inwestycji nie można realizować na 

tym terenie, to chyba nie wolno tego robić.  

Radna Renata Frontczak – zaznaczyła, że wnioskodawca mówi o oddziaływaniu na środowisko, a 

Obszar Chronionego Krajobrazu mówi o środowisku przyrodniczym.  

Pani Joanna Roszak – poinformowała, że w procedurze wydawania decyzji o środowiskowych 

uwarunkowaniach zaciąga się opinii i uzgodnień organów środowiskowych. W przypadku kurników 

opiniowały: Wody Polskie Zarząd Zlewni w Toruniu, Urząd Marszałkowski – ponieważ inwestycja 

wymaga uzyskania pozwolenia zintegrowanego, Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska i 

Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny. Każda z tych instytucji zajmowała zdanie w swoim 

zakresie działania.  

RDOŚ  jako instytucja specjalistyczna opiniuje w kontekście ochrony przyrody i oddziaływania na 

środowisko. Wydając decyzję o środowiskowych uwarunkowaniach należy analizować cały aspekt 
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rzeczy od odziaływań na glebę, wody, powietrze, świat roślin, zwierząt a przede wszystkim człowieka, 

a tym bardziej w omawianym przypadku kiedy jest znaczące oddziaływanie inwestycji na środowisko, 

gdzie konieczny jest przeprowadzenie oceny odziaływania na środowisko czyli sprzędzenie Raportu 

OOŚ – czyli dokumentu specjalistycznego popartego badaniami. Dodała, że na etapie opiniowania 

przedmiotowej inwestycji teren kurników znajdował się w Obszarze Chronionego Krajobrazu Lasów 

Balczewskich, a opinia RDOŚ dotyczyła oddziaływania inwestycji na zwierzęta i rośliny. 

Pan Przemysław Nakonieczny – stwierdził, że jeśli ktoś w przeszłości popełnił błąd i zezwolił na fermę 

kurzą, to nie oznacza, że teraz ma się pozwalać na jej rozbudowę. Następnie zadał pytanie, czy radni 

zapoznali się z wyrokiem Sądu Administracyjnego z 2019 roku w sprawie decyzji środowiskowej, 

która została unieważniona? 

Pani Joanna Roszak – zaznaczyła, że omawiana uchwała dotyczy Obszaru Chronionego Krajobrazu 

Lasów Balczewskich, a nie decyzji środowiskowej. 

Pan Przemysław Juchacz – poinformował, że uchwała Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z 2019 roku była 

uchwałą opiniującą na potrzeby Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego, który podjął również 

inicjatywę uchwałodawczą. Gminy, których ta uchwała dotyczyła mogły, ale nie musiały zajmować 

stanowiska w tej sprawie. Nie ma możliwości unieważnienia uchwały z 2019 roku, ponieważ nie 

zachodzą ku temu żadne podstawy. Można ją uchylić, ale jaki jest sens uchylać uchwałę, która była 

potrzebna na potrzeby postępowania przez Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Ponadto uchwała Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego dotyczyła ochrony środowiska 

przyrodniczego i nie mówiła o tym jak ma wyglądać plan zagospodarowania przestrzennego. 

Wiadomym jest o co tak naprawdę chodzi wnioskodawcy, jednak łączenie tych dwóch kwestii jest 

nieuprawnione. Jeżeli Rada Gminy będzie chciała, żeby poszerzyć lub zawężyć teren Obszaru 

Chronionego, to musi podjąć inicjatywę uchwałodawczą, wydać swoje opinie, jednak i tak końcową 

uchwałę podejmuje Sejmik.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zaznaczył, że wyrok wspomnianego Sądu unieważnił 3 wydane 

dokumenty: decyzję środowiskową Wójta Gminy, decyzję SKO i Postanowienie, na które radni 

powołali się w uzasadnieniu do omawianej uchwały.  

Pani Joanna Roszak – zwróciła uwagę, że wyrok Sądu uchyla drugie postanowienie RDOŚ, w którym 

organ nie wydał ponownej opinii tylko podtrzymał stanowisko z wcześniejszego postanowienia.  

Pan Przemysław Nakonieczny – zadał pytanie, co z pouczeniem dla wnioskodawcy, co może teraz 

zrobić, jeśli się nie zgodzi z decyzją Rady Gminy? 

Pan Przemysław Juchacz – odpowiedział, że doręczając uchwałę wnioskodawcy zostanie również 

zamieszczone pouczenie.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie było więcej uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie 

unieważnienia uchwały Nr IX/68/2019 Rady Gminy Dąbrowa Biskupia z 

dnia 24 września 2019 r. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 
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wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata WSTRZYMAŁA SIĘ 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 
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12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 13 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i 1 głos był wstrzymujący się. Uchwała Nr LX/452/2024 w 

sprawie rozpatrzenia wniosku w sprawie unieważnienia uchwały Nr IX/68/2019 Rady Gminy Dąbrowa 

Biskupia z dnia 24 września 2019 r stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

Ad.18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu 

na dofinansowanie realizacji zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze 

użyteczności publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat 

Inowrocławski. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Inowrocławskiemu na dofinansowanie realizacji zadań organizatora 

publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności 

publicznej w powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez 

Powiat Inowrocławski. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 
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WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr LX/453/2024 w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Inowrocławskiemu na dofinansowanie realizacji 

zadań organizatora publicznego transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w 

powiatowych przewozach pasażerskich realizowanych przez Powiat Inowrocławski stanowi załącznik 

nr 21 do protokołu. 

Ad.19. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa 

Biskupia na 2024 rok. 
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Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 
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7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr LX/454/2024 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Dąbrowa Biskupia na 2024 rok stanowi 

załącznik nr 22 do protokołu. 

Ad.20. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-2035. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków odczytała projekt ww. uchwały. 

Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie było uwag oraz pytań, dlatego Rada przystąpiła do 

głosowania nad projektem ww. uchwały. 

głosowanie Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa Biskupia na lata 2024-

2035. 

jednostka Rada Gminy Dąbrowa Biskupia 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 27 marca 2024 r.   

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła większość 

Podsumowanie 
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status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 14 - 

PRZECIW 0 0 % oddanych głosów 14 100 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0 % nieoddanych głosów 0 0 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Czarniak Janusz ZA 

2 Frontczak Renata ZA 

3 Gawrysiak Renata ZA 

4 Herrmann Cecylia ZA 

5 Kaszliński Jakub ZA 

6 Kołodziej Piotr ZA 

7 Posadzy Wiesława ZA 

8 Roszak Joanna ZA 

9 Rybczyński Adam ZA 

10 Szczęsna Ilona ZA 

11 Szulc Igor ZA 

12 Świerkowski Marek ZA 

13 Wojciechowska Agnieszka ZA 

14 Wronecki Tomasz ZA 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, którego wynik był następujący: 14 radnych głosowało za 

przyjęciem uchwały, głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie było. Uchwała Nr LX/455/2024 
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zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dąbrowa 

Biskupia na lata 2024-2035 stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Ad.21. Wolne wnioski. 

Przewodnicząca Rady Gminy – przedstawiła w kilku słowach pracę obecnej Rady Gminy oraz 

podziękowała Wójtowi Gminy, Radnym, pracownikom urzędu gminy, jednostkom organizacyjnym 

oraz Dyrektorom Szkół za współpracę, a także mieszkańcom gminy za serce, wyrozumiałość i 

wzajemny szacunek. Swoją wypowiedź zakończyła słowami Wisławy Szymborskiej : „Spróbujmy 

szukać zgody, choć różnimy się od siebie jak dwie krople wody”. 

Wręczono Wójtowi Gminy oraz Radnym kwiaty oraz upominki na zakończenie kadencji.  

Ad.22. Zamknięcie obrad LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy słowami: 

„Zamykam obrady LX sesji Rady Gminy Dąbrowa Biskupia” zakończyła posiedzenie Rady Gminy o 

godzinie 12:00. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 27 marca 2024 r. 

Sekretarz obrad   Przewodniczący obrad 

Tomasz Wronecki  Wiesława Posadzy 

Protokółowała: 

Monika Wochna 


